
 

SPØRGSMÅL NR.  S 1016 

§ 20-SPØRGSMÅL TIL SKRIFTLIG BESVARELSE 

Til:  

Dato: 8. april 2015 

Stillet af: Merete Riisager (LA)  

Mener ministeren, at det er hensigtsmæssigt at øge optaget på landets 

fysioterapiuddannelser i en situation, hvor der er udsigt til stigende ledighed 

blandt fysioterapeuter?   

(Spm. nr. S 1016). 

Begrundelse 

Optaget på landets fysioterapiuddannelser er steget med 45 pct. fra 2008 til 

2014. Den fulde effekt af denne kraftige vækst i optaget er endnu ikke slået 

igennem på ledigheden blandt fysioterapeuter. Alligevel er ledigheden blandt 

fysioterapeuter steget fra 2 til 5 pct. i perioden. Samtidig viser alle 

tilgængelige fremskrivninger af fysioterapeuternes arbejdsmarked (se f.eks. 

rapporter fra COWI om fremtidens efterspørgsel efter velfærdsuddannede), 

at der – alene med det aktuelle optag – er udsigt til stigende ledighed. Ikke 

desto mindre har to professionshøjskoler valgt at ansøge ministeriet om 

tilladelse til at øge optaget igen. 

 

På Folketingets formands vegne 

Lovsekretariatet 

Den 8. april 2015 

 

 

Svaret bedes sendt elektronisk til 

spørgeren på Merete.Riisager@ft.dk 

og til Lovsekretariatet på lov@ft.dk. 
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